

Project actual expenses, Project No. 001000304 "Assistance in the implementation of a pilot electronic data interchange system in Turkmenistan" for the year 2025				
Outputs achieved in 2025	Description of expenses	Actual expenses for 2025		
		Amount from the Government of Turkmenistan in US dollars	Amount from UNDP in US dollars	TOTAL in US dollars
Output 1.1. Consultation and support for the development and deployment of the pilot EDI system and organization of the EDI system operator: - National legal expert, Shirin Ahmedova provided expert-level analytical and legal support for the development and alignment of Turkmenistan’s digital economy framework, including legislative analysis, drafting of regulatory and contractual instruments, and ensuring compliance of digital infrastructure (including data exchange systems and cybersecurity standards) with national laws and international best practices - AARC Management Consulting performed analysis of country's digital domain and developed Concept and State Programme for the Development of the Digital Economy for 2026-2028. - Nortal’s technical team completed & provided an analysis of the EDI system architecture, focusing on the implementation of a pilot project. The analysis included a detailed description of all necessary business processes. It also includes the deployment of PKI and the X-Road Centre, which has been instrumental in guiding the installation and configuration of secure data exchange systems. Nortal experts have developed specialized software that includes all training materials, tests, and exercises. - A study visit for the Turkmenistan delegation to the Republic of Estonia was organized from 15 to 20 September 2025. The delegation from the Ministry of Communications of Turkmenistan and other key ministries explored Estonia’s globally acknowledged digital transformation model, with a focus on the X-Road platform—a trusted, interoperable backbone for e-governance - e-GA has provided 4 specialized courses on AI, cybersecurity, and new technologies in public administration, where 120 government officials attended.	Payment to National Consultant (Shirin Ahmedova)	\$9,450.00		\$9,450.00
	Service fee - Procurement	\$1,422.94		\$1,422.94
	Travel expenses, trip to Estonia between 15.09.2025 - 19.09.2025	\$42,251.00		\$42,251.00
	Expenditure on office supplies for the training (Certificates & booklets)	\$463.29		\$463.29
	Payment to Nortal AS	\$474,000.00		\$474,000.00
	Payment to Proud Engineers	\$67,445.04		\$67,445.04
	Payment to Proud Engineers	\$61,200.00		\$61,200.00
	Translation services - provision of written translation from Turkmen to Russian	\$313.21		\$313.21
	Training: Study trip to Estonia & training of E-GA	\$57,009.75		\$57,009.75
	Operational Expenses	\$2,363.37		\$2,363.37
	Administrative expenses (7%)	\$50,114.30		\$50,114.30

Total for Output 1.1		\$766,032.90		\$766,032.90
Project Management	Salary of Project Manager, Project Analyst and Project Assistant	\$16,376.33		\$16,376.33
	Expenses for the use of Microsoft services for project employees	\$333.34		\$333.34
	Administrative expenses (7%)	\$1,169.64		\$1,169.64
Total for Project Management		\$17,879.31		\$17,879.31
Co-financing by the Government of Turkmenistan, excluding general management percentage		\$732,628.27		\$732,628.27
Co-financing by the Government of Turkmenistan, including the general management percentage		\$783,912.21		\$783,912.21
7% for general management support		\$51,283.94		\$51,283.94
Contribution from UNDP				
Contribution from other donors				
Total project expenses for 2025		\$783,912.21		\$783,912.21

Prepared by:

DocuSigned by:

Mekangeldi Hellenov

8F9AA78F1147434...

Mekangeldi Hellenov, Project Manager

Approved by:

DocuSigned by:

Gulalek Volmammedova

AAAFB47BB11A443...

Gulalek Volmammedova, Programme Analyst for Governance, Economic Diversification and Inclusive Growth

Date:

3/19/2026

Фактические затраты по проекту, 001000304 "Содействие внедрению пилотной системы межведомственного электронного взаимодействия в Туркменистане" за 2025 год				
Достигнутые результаты в 2025 г.	Описание расходов	Фактические затраты за 2025 г.		
		Сумма от Правительства Туркменистана в долларах США	Сумма от ПРООН в долларах США	Всего в долларах США
Результат 1.1. Консультация и сопровождение разработки и внедрения пилотного проекта СМЭВ и СМДО и организация работы оператора СМЭВ и СМДО: - Национальный эксперт по правовым вопросам Ширин Ахмедова предоставила аналитическую и юридическую поддержку экспертного уровня для разработки и согласования концепции цифровой экономики Туркменистана, включая анализ законодательства, разработку нормативных и договорных документов, а также обеспечение соответствия цифровой инфраструктуры (включая системы обмена данными и стандарты кибербезопасности) национальному законодательству и международным передовым практикам - Техническая команда Nortal завершила и предоставила анализ архитектуры системы EDI, уделив особое внимание реализации пилотного проекта. Анализ включал подробное описание всех необходимых бизнес-процессов. Он также включает развертывание PKI и Центра X-Road, что сыграло ключевую роль в руководстве установкой и настройкой систем безопасного обмена данными. Эксперты Nortal разработали специализированное программное обеспечение, включающее все учебные материалы, тесты и упражнения. - С 15 по 20 сентября 2025 года была организована ознакомительная поездка делегации Туркменистана в Эстонскую Республику. Делегация из Министерства связи Туркменистана и других ключевых министерств ознакомилась с признанной во всем мире моделью цифровой трансформации Эстонии, уделив особое внимание платформе X-Road — надежной и интероперабельной базовой инфраструктуре для электронного правительства - e-GA провела 4 специализированных курса по искусственному интеллекту, кибербезопасности и новым технологиям в сфере государственного управления, в которых приняли участие 120 государственных служащих.	Оплата национальному консультанту (Ширин Ахмедова)	\$9,450.00		\$9,450.00
	Услуга отдела снабжения	\$1,422.94		\$1,422.94
	Командировочные расходы, поездка в Эстонию 15.09.2025 - 19.09.2025	\$42,251.00		\$42,251.00
	Расходы на канцелярские материалы для проведения учебного тренинга (сертификат и буклет)	\$463.29		\$463.29
	Оплата компании Nortal AS	\$474,000.00		\$474,000.00
	Оплата компании Proud Engineers	\$67,445.04		\$67,445.04
	Оплата компании Proud Engineers	\$61,200.00		\$61,200.00
	Переводческие услуги - Обеспечение письменного русско-туркменского перевода	\$313.21		\$313.21
	Проведение тренинга: поездка в Эстонию и тренинг E-GA	\$57,009.75		\$57,009.75
	Операционные расходы	\$2,363.37		\$2,363.37

	Административные расходы (7%)	\$50,114.30		\$50,114.30
Итого по Результату 1.1		\$766,032.90		\$766,032.90
Управление проектом	Зарплата Проектного менеджера, Проектного аналитика и Проектного ассистента	\$16,376.33		\$16,376.33
	Расходы на использование сервисов Microsoft для проектных сотрудников	\$333.34		\$333.34
	Административные расходы (7%)	\$1,169.64		\$1,169.64
Итого по Управлению проектом		\$17,879.31		\$17,879.31
Со-финансирование со стороны Правительства Туркменистана без учета процента за общее управление		\$732,628.27		\$732,628.27
Со-финансирование со стороны Правительства Туркменистана с учетом процента за общее управление		\$783,912.21		\$783,912.21
7% процентов за общее управление		\$51,283.94		\$51,283.94
Вклад со стороны ПРООН				
Вклад со стороны других доноров*				
ИТОГО затраты по проекту за 2025 год		\$783,912.21		\$783,912.21

Подготовлено:

DocuSigned by:
Mekangeldi Hellenov
8F9AA78F1147434...

Мекангелди Хелленов, Проектный Менеджер

Одобен:

DocuSigned by:
Gulalek Usmamedova
AAAFB47BB11A443...

Гулялек Вольмаммедова, Программный специалист по вопросам управления, экономической диверсификации и инклюзивного роста

Дата

3/19/2026